
Tucker: Doar că, evident, aveți cunoștințe enciclopedice despre această regiune. Dar de ce nu ați susținut

acest caz în primii 22 de ani ca președinte, că Ucraina nu era o țară adevărată?

Vladimir Putin: Uniunea Sovietică a primit o mare parte din teritoriile care nu i-au aparținut niciodată, 

inclusiv regiunea Mării Negre. La un moment dat, când Rusia le-a primit ca rezultat al războaielor ruso-

turce, au fost numite Noua Rusie sau o altă Rusie. Dar acest lucru nu are importanță. Ceea ce contează 

este că Lenin, fondatorul statului sovietic, a înființat Ucraina în acest fel. Timp de decenii, Republica 

Sovietică Ucraineană s-a dezvoltat ca parte a URSS. Și, din motive necunoscute, din nou, bolșevicii s-au 

angajat în ucrainizare. Nu doar pentru că conducerea sovietică era compusă în mare parte din cei 

originari din Ucraina. Mai degrabă, se explica prin politica generală de indigenizare urmărită de Uniunea 

Sovietică. Aceleași lucruri au fost făcute și în alte republici sovietice. Aceasta a implicat promovarea 

limbilor și culturilor naționale, ceea ce nu este rău, în principiu. Așa a fost creată Ucraina sovietică. După 

cel de-al Doilea Război Mondial, Ucraina a primit, pe lângă terenurile care aparținuseră Poloniei înainte 

de război, o parte din terenurile care aparținuseră anterior Ungariei și României. Astfel, României și 

Ungariei li s-au luat o parte din pământurile lor și au fost date Ucrainei sovietice, iar acestea au rămas în 

continuare parte a Ucrainei. 

Deci, în acest sens, avem toate motivele să afirmăm că Ucraina este un stat artificial care a fost modelat 

după voința lui Stalin.

Tucker: Credeți că Ungaria are dreptul de a-și lua pământul înapoi de la Ucraina și că alte națiuni au 

dreptul de a se întoarce la granițele lor din 1654?

Vladimir Putin: Nu sunt sigur că ar trebui să se întoarcă la granițele lor din 1654. Dar având în vedere 

epoca lui Stalin, așa-numitul regim al lui Stalin, care, așa cum mulți susțin, a cunoscut numeroase 

încălcări ale drepturilor omului și încălcări ale drepturilor altor state. Se poate spune că ei ar putea 

revendica înapoi acele pământuri ale lor, deși nu aveau dreptul să facă acest lucru. Este cel puțin de 

înțeles.

Tucker: I-ați spus lui Viktor Orban că poate avea o parte din Ucraina?

Vladimir Putin: Niciodată. Nu i-am spus niciodată. Nici măcar o singură dată. Nici măcar nu am avut vreo 

conversație pe această temă. Dar de fapt știu cu siguranță că maghiarii care trăiesc acolo au vrut să se 

întoarcă pe pământul lor istoric. Mai mult decât atât, aș dori să vă împărtășesc o poveste foarte 

interesantă. Fac o paranteză, este una personală. Undeva la începutul anilor '80, am făcut o călătorie cu 

mașina de la Leningrad, pe atunci Leningrad, prin Uniunea Sovietică, trecând prin Kiev. Am făcut o oprire 

în Kiev și apoi am mers în vestul Ucrainei. Am mers în orașul Beregovoy și toate numele orașelor și 

satelor de acolo erau în rusă și în limba pe care nu o înțelegeam în maghiară, în rusă și în maghiară. Nu în

ucraineană, în rusă și în maghiară. Treceam cu mașina printr-un fel de sat și erau bărbați care stăteau 

lângă casele lor și purtau costume negre din trei piese și pălării cilindrice negre. Am întrebat dacă sunt 

vreun fel de animatori? Mi s-a spus că nu, nu erau animatori, erau maghiari. Am întrebat: "Ce fac ei aici? 

Ce vreți să spuneți? Acesta este pământul lor. Ei locuiesc aici. Asta se întâmpla în perioada sovietică, în 

anii 1980. Au păstrat limba maghiară, numele maghiare și toate costumele lor naționale. Ei sunt maghiari

și se simt maghiari. Și, bineînțeles, când acum există o încălcare.



Tucker: Ceea ce este, și sunt multe, deși cred că multe națiuni sunt supărate din cauza Transilvaniei, după

cum bine știți. Dar multe națiuni se simt frustrate de granițele redesenate în urma războaielor din secolul

XX și a războaielor care datează de o mie de ani, cele pe care le-ați menționat. Dar adevărul este că nu ați

prezentat acest caz în public decât acum doi ani, în februarie. Și în cazul pe care l-ați făcut, pe care l-am 

citit astăzi, explicați pe larg că ați simțit o amenințare fizică din partea Occidentului în cadrul NATO, 

inclusiv o potențială amenințare nucleară. Și asta v-a determinat să vă mutați. Este aceasta o 

caracterizare corectă a ceea ce ați spus?

Vladimir Putin: Înțeleg că discursurile mele lungi ies probabil din genul interviului. De aceea v-am 

întrebat la început: vom avea o discuție serioasă sau un spectacol? Ați spus o discuție serioasă. Așa că 

aveți răbdare cu mine, vă rog. Ajungem la punctul în care a fost înființată Ucraina sovietică. Apoi, în 1991,

Uniunea Sovietică s-a prăbușit, iar tot ceea ce Rusia a acordat cu generozitate Ucrainei a fost târât de 

aceasta din urmă. Ajung la un punct foarte important al agendei de astăzi.

Tucker: Mulțumesc.

Vladimir Putin: La urma urmei, prăbușirea Uniunii Sovietice a fost efectiv inițiată de conducerea rusă. Nu 

înțeleg după ce s-a ghidat conducerea rusă la momentul respectiv, dar bănuiesc că au existat mai multe 

motive pentru a crede că totul va fi bine. În primul rând, cred că liderii ruși de atunci credeau că 

elementele fundamentale ale relației dintre Rusia și Ucraina erau de fapt o limbă comună. Mai mult de 

90% din populația de acolo vorbea rusă. Legăturile de familie, fiecare a treia persoană de acolo avea un 

fel de legături de familie sau de prietenie. O cultură comună. Istorie comună, în sfârșit, credință comună, 

coexistența cu un singur stat timp de secole și economii profund interconectate. Toate acestea erau atât 

de fundamentale. Toate aceste elemente împreună fac ca bunele noastre relații să fie inevitabile. Al 

doilea punct este unul foarte important. Vreau ca dumneavoastră, în calitate de cetățean american, și 

telespectatorii dumneavoastră să auziți despre acest lucru ca. Fosta conducere rusă a presupus că 

Uniunea Sovietică a încetat să mai existe și, prin urmare, nu mai existau linii de demarcație ideologice. 

Rusia chiar a fost de acord în mod voluntar și proactiv cu prăbușirea Uniunii Sovietice și a crezut că acest 

lucru va fi înțeles de așa-numitul Occident civilizat ca o invitație la cooperare și asociere.Asta aștepta 

Rusia, atât din partea Statelor Unite, cât și din partea așa-numitului Occident colectiv ca întreg. Au 

existat oameni deștepți, inclusiv în Germania, Egon Bahr, un politician important al Partidului Social 

Democrat, care a insistat, în conversațiile sale personale cu conducerea sovietică în pragul prăbușirii 

Uniunii Sovietice, că știau că în Europa ar trebui să fie stabilite sisteme de securitate. Ar trebui să se 

acorde ajutor Germaniei unificate, dar ar trebui să se stabilească, de asemenea, un nou sistem care să 

includă Statele Unite, Canada, Rusia și alte țări din Europa Centrală. Dar NATO nu trebuie să se extindă. 

Asta a spus el. Dacă NATO se extinde, totul ar fi la fel ca în timpul Războiului Rece, doar că mai aproape 

de granițele Rusiei. Asta e tot. A fost un bătrân înțelept, dar nimeni nu l-a ascultat. De fapt, s-a supărat o 

dată. Dacă, a spus el, nu mă ascultați, nu voi mai pune piciorul în Moscova niciodată. Totul s-a întâmplat 

exact așa cum spusese el.

Tucker: Bineînțeles că s-a adeverit. Și eu și tu ai menționat asta de multe ori. Cred că este un punct de 



vedere corect. Și mulți în America au crezut că relațiile dintre Rusia și Statele Unite vor fi bune odată cu 

prăbușirea Uniunii Sovietice și sfârșitul Războiului Rece, s-a întâmplat contrariul. Dar nu ați explicat 

niciodată de ce credeți că s-a întâmplat acest lucru, în afară de a spune că Occidentul se teme de o Rusie 

puternică. Dar avem o Chină puternică de care Occidentul nu pare să se teamă prea tare. Ce credeți că i-

a convins pe factorii de decizie politică să o doboare?

Vladimir Putin: Occidentul se teme de o China puternică mai mult decât de o Rusie puternică, pentru că 

Rusia a câștigat 150 de milioane de oameni, iar China are o populație de 1,5 miliarde de locuitori. Iar 

economia sa crește cu pași repezi, adică 5% pe an. Înainte era chiar mai mult, dar asta este suficient 

pentru China. După cum spunea Bismarck, potențialul este cel mai important. Potențialul Chinei este 

enorm. Este cea mai mare economie din lume în prezent în ceea ce privește paritatea puterii de 

cumpărare și dimensiunea economiei. Depășește deja de mult timp Statele Unite și crește într-un ritm 

rapid. Haideți să nu vorbim despre cine se teme de cine. Haideți să nu raționăm în astfel de termeni. Și 

haideți să intrăm în faptul că după 1991, când Rusia se aștepta să fie primită în familia frățească a 

națiunilor civilizate, nu s-a întâmplat nimic de genul acesta. Ne-ați păcălit. Nu mă refer la voi personal 

când spun voi. Bineînțeles că mă refer la Statele Unite. Promisiunea a fost că NATO nu se va extinde spre 

est. Dar s-a întâmplat de cinci ori. Au fost cinci valuri de expansiune. Noi am tolerat toate acestea. Am 

încercat să îi convingem. Le spuneam: "Vă rugăm să nu o faceți". Acum suntem la fel de burghezi ca și 

voi. Suntem o economie de piață și nu există puterea Partidului Comunist. Haideți să negociem. Mai 

mult, am mai spus acest lucru și înainte în mod public. A existat un moment în care a început să se 

creeze o anumită ruptură între noi. Înainte de asta, Elțîn a venit în Statele Unite. Amintiți-vă, a vorbit în 

Congres și a spus cuvinte frumoase:Dumnezeu să binecuvânteze America. Tot ce a spus au fost semnale, 

să ne lase să intrăm. Amintiți-vă de evoluțiile din Iugoslavia înainte de asta, Elțîn a fost lăudat. De îndată 

ce au început evoluțiile din Iugoslavia, el a ridicat vocea în sprijinul sârbilor. Iar noi nu puteam decât să 

ne ridicăm vocea pentru sârbi în apărarea lor. Înțeleg că acolo erau în desfășurare procese complexe. Da, 

dar Rusia nu putea să nu-și ridice vocea în sprijinul sârbilor, pentru că sârbii sunt, de asemenea, o 

națiune specială și apropiată de noi, cu o cultură ortodoxă și așa mai departe. Este o națiune care a 

suferit atât de mult timp de generații întregi. Ei bine, indiferent de asta. Ceea ce este important este că 

Elțîn și-a exprimat sprijinul. Ce au făcut Statele Unite? Încălcând dreptul internațional și Carta ONU, a 

început să bombardeze Belgradul. Statele Unite au fost cele care au scos geniul din sticlă. Mai mult, când 

Rusia a protestat și și-a exprimat resentimentele, ce s-a spus? Carta ONU și dreptul internațional au 

devenit învechite.

Acum toată lumea invocă dreptul internațional, dar la acea vreme au început să spună că totul era 

depășit. Totul trebuia să fie schimbat. Într-adevăr, unele lucruri trebuie să fie schimbate, deoarece 

echilibrul de putere s-a schimbat. Este adevărat, dar nu în acest mod. Elțîn a fost imediat târât prin noroi,

acuzat de alcoolism, de faptul că nu înțelege nimic, că nu știe nimic. El a înțeles totul, vă asigur. Ei bine, 

eu am devenit președinte în 2000. M-am gândit, bine, problema iugoslavă s-a încheiat, dar ar trebui să 

încercăm să restabilim relațiile. Să redeschidem ușa pe care Rusia încercase să o treacă. Și, mai mult, am 

spus-o public, pot să o reiterez. La o întâlnire aici, la Kremlin, cu președintele demisionar Bill Clinton, 

chiar aici, în camera alăturată, i-am spus, l-am întrebat: Bill, credeți că dacă Rusia ar cere să adere la 

NATO, credeți că acest lucru s-ar întâmpla?". Dintr-o dată, el a spus: "Știți, este interesant. Cred că da". 



Dar seara, când ne-am întâlnit la cină, a spus: Știți, am vorbit cu echipa mea, nu, nu este posibil acum. Îl 

puteți întreba. Cred că se va uita la interviul nostru și va confirma. Nu aș fi spus așa ceva dacă nu s-ar fi 

întâmplat. Bine, păi, acum e imposibil.

Tucker: Ai fost sincer? Te-ai fi alăturat NATO?

Vladimir Putin: Uite, eu am pus întrebarea: este posibil sau nu? Și răspunsul pe care l-am primit a fost nu.

Dacă aș fi fost nesincer în dorința mea de a afla care este poziția de lider....

Tucker: Dar dacă ar fi spus da, ați fi aderat la NATO?

Vladimir Putin: Dacă ar fi spus da, procesul de apropiere ar fi început și, în cele din urmă, s-ar fi putut 

întâmpla dacă am fi văzut o dorință sinceră din partea partenerilor noștri. Dar nu s-a întâmplat așa ceva. 

Ei bine, nu înseamnă nu, bine, bine.

Tucker: De ce credeți că se întâmplă asta? Doar pentru a ajunge la motiv. Știu, e clar că ești amărât din 

cauza asta. Înțeleg. Dar de ce crezi că Occidentul te-a respins atunci? De ce această ostilitate? De ce 

sfârșitul Războiului Rece nu a reparat relația? Ce motivează acest lucru din punctul dumneavoastră de 

vedere?

Vladimir Putin: Ați spus că am fost amărât de răspuns. Nu, nu este vorba de amărăciune. Este doar 

constatarea faptelor. Nu suntem mire și mireasă, amărăciune, resentimente, nu este vorba despre astfel 

de chestiuni în astfel de circumstanțe. Ne-am dat seama că nu suntem bineveniți acolo, asta e tot. Bine, 

în regulă. Dar haideți să construim relațiile în alt mod. Să căutăm un teren comun în altă parte. De ce am 

primit un răspuns atât de negativ, ar trebui să-i întrebați pe liderii voștri. Pot doar să ghicesc de ce, o țară

prea mare, cu propria opinie și așa mai departe. Iar Statele Unite, am văzut cum se rezolvă problemele în

NATO. O să vă dau un alt exemplu acum, referitor la Ucraina. Conducerea SUA exercită presiuni și toți 

membrii NATO votează cu obediență. Chiar dacă nu le place ceva. Acum, vă voi spune ce s-a întâmplat în 

această privință cu Ucraina în 2008.

Deși se discută, nu voi deschide un secret pentru a vă spune ceva nou.Cu toate acestea, după aceea, 

încercăm să construim relațiile în moduri diferite. De exemplu, evenimentele din Orientul Mijlociu, în 

Irak, construiam relaţii cu Statele Unite într-o manieră foarte blândă, prudentă, prudentă. Am ridicat în 

repetate rânduri problema că Statele Unite nu ar trebui să sprijine separatismul sau terorismul în 

Caucazul de Nord? Dar ei continuă să o facă oricum. Sprijinul politic, sprijinul informațional, sprijinul 

financiar și chiar sprijinul militar au venit din partea Statelor Unite și a sateliților săi pentru grupurile 

teroriste din Caucaz. Am ridicat odată această problemă cu colegul meu, de asemenea cu președintele 

Statelor Unite. El spune că este imposibil. Ai dovezi? Am spus da, am fost pregătit pentru această 

conversație și i-am dat această dovadă a motivului. S-a uitat la ea şi ştiţi ce a spus? Îmi cer scuze, dar asta

s-a întâmplat. O să citez, spune el, "ei bine, o să le lovesc fundul." Am așteptat și am așteptat un răspuns.

Nu a existat nici un răspuns. I-am spus directorului FSB: Scrie-I CIA". Care este rezultatul discuţiei cu 

preşedintele? A scris o dată, de două ori. Apoi am primit un răspuns. Avem răspunsul în arhivă. CIA a 

răspuns: Am lucrat cu opoziţia din Rusia. Noi credem că acesta este lucrul corect de făcut şi vom continua



să-l facem." Este doar ridicol. Ei bine, bine. Ne-am dat seama că a ieșit din întrebare.

Tucker: Forțe în opoziție cu tine? Deci spui că CIA încearcă să-ţi răstoarne guvernul?

Vladimir Putin: Bineînţeles că au vrut să spună în acest caz, separatiştii, teroriştii care au luptat cu noi în 

Caucaz. Asta este ceea ce ei numesc opoziţie. Acesta este al doilea punct. Al treilea moment este unul 

foarte important, este momentul în care sistemul de apărare antirachetă al SUA a fost creat la început. 

Ne-am convins mult timp să nu o facem în Statele Unite. Mai mult decât atât, după ce a fost invitat de 

Bush Juniors Tatăl Bush senior pentru a vizita locul său pe ocean.Am avut o conversație foarte serioasă 

cu președintele Bush și echipa sa. Propun ca Statele Unite, Rusia şi Europa să creeze împreună sistemul 

de apărare antirachetă despre care credem că, dacă este creat, ne ameninţă unilateral securitatea. În 

ciuda faptului că Statele Unite au declarat oficial că a fost creat împotriva amenințărilor cu rachete din 

Iran. Aceasta a fost justificarea desfășurării sistemului de apărare antirachetă. Am sugerat să lucrăm 

împreună: Rusia, Statele Unite şi Europa. Au spus că a fost foarte interesant. M-au întrebat, "Eşti serios?"

Am spus, "Absolut".

Tucker: Pot să mă întreb în ce an a fost?

Vladimir Putin: Nu-mi amintesc. Este ușor de aflat pe internet. Când am fost în SUA la invitația unui Bush 

Sr.. Este chiar mai ușor să înveți de la cineva despre care îți voi spune. Mi s-a spus că este foarte 

interesant. Am spus, "Doar imaginați-vă dacă am putea rezolva o astfel de provocare strategică globală 

de securitate împreună. Lumea se va schimba. Probabil că vom avea dispute, probabil economice şi chiar

politice. Dar am putea schimba drastic situaţia din lume." El spune "Da, şi întreabă, "Eşti serios? Am spus,

"Desigur". "Trebuie să ne gândim la asta." Am spus, "Mergeți mai departe, vă rog". Apoi Secretarul 

Apărării Gates, fostul director al CIA şi Secretar de Stat Rice a venit aici în acest cabinet, chiar aici, la 

această masă. S-au aşezat pe această masă. Eu, ministrul de Externe, ministrul rus al Apărării de partea 

asta. Mi-au spus, da, ne-am gândit la asta. Suntem de acord. Am spus, "Mulțumesc lui Dumnezeu, mare".

"Dar cu unele excepţii."

Tucker: Deci, de două ori i-ați descris pe președinții SUA luând decizii și apoi fiind subcotați de șefii 

agențiilor lor. Așa că sună ca și cum ai descrie un sistem care nu este condus de oamenii care sunt aleși, 

în povestirile tale.

Vladimir Putin: Aşa este, aşa este. Apoi ne-au spus să ne pierdem. Nu am de gând să vă spun detaliile 

pentru că eu cred că este incorect. La urma urmei, a fost o conversație confidențială, dar propunerea 

noastră a fost refuzată. Acesta este un fapt. A fost chiar atunci când am spus, "Uite, dar apoi vom fi 

forțați să luăm măsuri contrare. Vom crea astfel de sisteme de atac care vor depăși cu siguranță 

sistemele de apărare antirachetă. Răspunsul a fost "Nu facem asta împotriva ta, iar tu faci ceea ce vrei. 

Presupunând că nu este împotriva noastră, nu împotriva Statelor Unite. Am spus, "Bine". 

Foarte bine. Așa a mers. Și am creat sisteme hipersonice cu rază intercontinentală și continuăm să le 

dezvoltăm. Suntem acum înaintea tuturor, a Statelor Unite şi a celorlalte ţări în ceea ce priveşte 



dezvoltarea sistemelor de grevă hipersonice. Și le îmbunătățim în fiecare zi. Dar nu eram noi. Ne-am 

propus să mergem invers și am fost împinși înapoi. Acum despre extinderea NATO spre est. Ei bine, ni s-a 

promis că nu vom avea NATO la est, nu un centimetru la est, așa cum ni s-a spus. Și atunci ce? Ei au spus, 

ei bine, nu este consacrat pe hârtie, așa că ne vom extinde. Au fost cinci valuri de expansiune. Țările 

Baltice, întreaga Europă de Est și așa mai departe. Și acum vin la lucrul principal. Au venit în Ucraina. În 

cele din urmă, în 2008, la summitul de la București, au declarat că ușile pentru Ucraina și Georgia de a 

adera la NATO au fost deschise. Acum, despre cum se iau deciziile acolo. Germania, Franța păreau să fie 

împotriva ei, precum și alte țări europene. Dar apoi, aşa cum s-a dovedit mai târziu, preşedintele Bush şi 

el este un tip atât de dur, un politician dur, aşa cum mi s-a spus mai târziu, el a exercitat presiune asupra 

noastră și a trebuit să fim de acord. E ridicol. E ca grădinița. Unde sunt garanţiile? Ce grădiniță este asta? 

Ce fel de oameni sunt aceștia? Cine sunt ei? Vedeți, au fost presați. Ei sunt de acord. Şi apoi ei spun că 

Ucraina nu va fi în NATO. Ştiţi, eu spun că nu ştiu. Ştiu că aţi fost de acord în 2008. De ce nu vei fi de 

acord în viitor? Ei bine, ne-au presat atunci eu spun, de ce nu te vor presa mâine şi vei fi din nou de 

acord? Ei bine. E absurd. Cu cine să vorbim? Pur și simplu nu înțeleg. Suntem gata să vorbim. Dar cu 

cine? Unde sunt garanţiile? Niciuna. Așa că au început să dezvolte teritoriul Ucrainei. Ce este acolo? V-

am spus fundalul, cum se dezvoltă acest teritoriu. Ce fel de relații? 

 Erau cu Rusia. Fiecare a doua sau a treia persoană a avut întotdeauna legături cu Rusia. Și în timpul 

alegerilor în Ucraina suverană deja independentă, care și-a câștigat independența ca urmare a declarației

de independență. Apropo, se spune că Ucraina este un stat neutru. Și în 2008, dintr-o dată ușile sau 

porțile NATO au fost deschise pentru ea. Oh, haide. Nu așa am fost de acord. Acum, toți președinții care 

au venit la putere în Ucraina, s-au bazat pe electorat cu o atitudine bună față de Rusia într-un fel sau 

altul. Acesta este sud-estul Ucrainei. Acesta este un număr mare de oameni. Şi a fost foarte dificil să 

convingem acest electorat, care a avut o atitudine pozitivă faţă de Rusia. Viktor Ianukovici a venit la 

putere. Și cum, prima dată când a câștigat, după președintele Kuchma, au organizat al treilea tur, care nu 

este prevăzut în Constituția Ucrainei. Este o lovitură de stat. Imaginați-vă că cuiva din Statele Unite nu i-

ar plăcea rezultatul....

Tucker: În 2014?

Vladimir Putin: Nu, asta a fost înainte. După preşedintele Kuchma, Viktor Ianukovici a câştigat alegerile. 

Însă adversarii săi nu au recunoscut această victorie. SUA au sprijinit opoziția și a fost programată cea de-

a treia rundă. Dar ce este asta? Este o lovitură de stat. 

SUA l-au sprijinit, iar câștigătorul rundei a treia a venit la putere. Imaginați-vă dacă în SUA ceva nu a fost 

pe placul cuiva și a treia rundă de alegeri, pe care Constituția SUA nu prevede, a fost organizată. Cu toate

acestea, a fost făcută în Ucraina. Bine. Viktor Iușcenko, care a fost considerat politicianul pro-occidental, 

a venit la putere, dar bine că am construit și relații cu el. A venit la Moscova cu vizite. Am vizitat Kievul. L-

am vizitat și eu, ne-am întâlnit într-un cadru informal. Dacă este pro-occidental, aşa să fie. E bine. Lăsați 

oamenii să-și facă treaba.Situația ar fi trebuit să se dezvolte în interiorul Ucrainei independente în sine, 

ca urmare a conducerii Kuchma. Lucrurile s-au înrăutățit și Viktor Ianukovici a venit la putere. Poate că nu

era cel mai bun președinte și politician, nu știu. Nu vreau să fac evaluări. Cu toate acestea, a apărut 

problema asocierii cu UE. Am fost întotdeauna înclinați spre acest lucru. Potriviți-vă. Dar când am citit 



tratatul de asociere, s-a dovedit a fi o problemă pentru noi, deoarece aveam zona de liber schimb și 

granițele vamale deschise cu Ucraina, care, în cadrul acestei asociații, trebuia să-și deschidă granițele 

pentru Europa, ceea ce ar fi dus la inundarea pieței noastre. Dar am spus, nu, nu va funcționa. Ne vom 

închide frontierele cu Ucraina, apoi frontierele vamale, adică. Ianukovici a început să calculeze cât va 

câștiga Ucraina, cât va pierde și a spus partenerilor săi europeni, Am nevoie de mai mult timp să mă 

gândesc înainte de a semna. În momentul în care a spus acest lucru, opoziția a început să ia măsuri 

distructive care au fost susținute de Occident. Totul a ajuns la Maidan și o lovitură de stat în Ucraina.

Tucker: Deci a făcut mai mult comerț cu Rusia decât cu UE? Ucraina a făcut-o.

Vladimir Putin: Bineînţeles. Nu este nici măcar problema volumului comercial, deși în cea mai mare parte

este. Este vorba de dimensiunea cooperării pe care s-a bazat întreaga economie ucraineană. O 

dimensiune a cooperării între întreprinderi a fost foarte apropiată încă din perioada Uniunii Sovietice. 

Da. O întreprindere de acolo producea componente care urmau să fie asamblate atât în Rusia, cât și în 

Ucraina și invers. Erau legături foarte strânse. A fost comisă o lovitură de stat. Deși nu voi intra în detalii 

acum, deoarece mi se pare nepotrivit. Statele Unite ne-au spus, calmează-l pe Ianukovici și vom calma 

opoziția. Lasă situația să se desfășoare. În scenariul unei soluţii politice. Am spus, în regulă, am fost de 

acord, să o facem în acest fel. După cum au cerut americanii, Ianukovici nu a folosit nici forţele armate, 

nici poliţia. Cu toate acestea, opoziția armată a comis o lovitură de stat la Kiev. Ce ar trebui să însemne 

asta? Cine crezi că ești? Am vrut să întreb conducerea de atunci a Statelor Unite.

Tucker: Cu sprijinul cui?

Vladimir Putin: Cu sprijinul CIA, desigur, organizaţia la care aţi vrut să vă alăturaţi în acea zi, după cum 

înţeleg. Să-I mulţumim lui Dumnezeu că nu te-au lăsat să intri. Deşi este o organizaţie serioasă, înţeleg. 

Primul meu este un V în sensul că am servit în Prima Direcție Principală, serviciul de informații al Uniunii 

Sovietice. Întotdeauna au fost adversarii noștri.

 Un loc de muncă este un loc de muncă. Tehnic, au făcut totul bine. Ei și-au atins scopul de a schimba 

guvernul. Din punct de vedere politic, a fost o greșeală colosală. Cu siguranţă a fost calculul greşit al 

conducerii politice. Ar fi trebuit să vadă în ce va evolua. Astfel, în 2008, uşile NATO au fost deschise 

pentru Ucraina. În 2014 a avut loc o lovitură de stat. Au început să-I persecute pe cei care nu au acceptat 

lovitura de stat. A fost într-adevăr o lovitură de stat. Ei au creat amenințarea pentru Crimeea, pe care a 

trebuit să o luăm sub protecția noastră. Ei au lansat războiul în Donbas în 2014, cu utilizarea de aeronave

și artilerie împotriva civililor. Atunci a început totul. Există un videoclip cu avioane care atacă Donețk de 

sus. Au lansat o operațiune militară la scară largă. Apoi încă unul. Când au eșuat, au început să 

pregătească următoarea. Toate acestea pe fondul dezvoltării militare a acestui teritoriu și a deschiderii 

ușilor NATO. Cum să nu ne exprimăm îngrijorarea cu privire la ceea ce se întâmplă? Din partea noastră, 

aceasta ar fi fost o neglijență culpabilă. Asta ar fi fost. Doar că conducerea politică a SUA ne-a împins la 

linia pe care nu am putut-o depăși, deoarece acest lucru ar fi putut ruina Rusia însăși. În plus, nu ne-am 

putut lăsa fraţii în credinţă. De fapt, doar o parte din poporul rus în fața acestei "mașini de război".

Tucker: Deci asta a fost cu opt ani înainte de începerea conflictului actual. Care a fost declanșatorul 

pentru tine? Care a fost momentul în care ai decis că trebuie să faci asta?



Vladimir Putin: Iniţial, lovitura de stat din Ucraina a provocat conflictul. Apropo, atunci, reprezentanții a 

trei țări europene Germania, Polonia și Franța s-au aliniat, ei au fost garantul acordului semnat între 

guvernul lui Ianukovici și opoziție. Au semnat-o ca garanți. În ciuda acestui fapt, opoziţia a comis o 

lovitură de stat şi toate aceste ţări au pretins că nu şi-au amintit că erau garanţii unei soluţii paşnice. L-au

aruncat imediat în zăpadă. Și nimeni nu-și amintește asta. Nu ştiu dacă SUA ştia ceva despre acordul 

dintre opoziţie şi autorităţi şi cei trei garanţi ai săi, care, în loc să readucă întreaga situație în domeniul 

politic, a susținut lovitura de stat. Deşi a fost lipsit de sens, credeţi-mă, pentru că preşedintele Ianukovici 

a fost de acord cu toate condiţiile, el a fost gata să organizeze alegeri anticipate, pe care nu a avut nici o 

şansă de a câştiga sincer vorbind. Toată lumea știa asta. De ce lovitura de stat? De ce victimele? De ce să 

amenințe Crimeea? De ce să lansezi o operațiune în Donbas? Asta nu înțeleg. Este exact ceea ce este 

calculul greșit. CIA și-a făcut treaba pentru a finaliza lovitura de stat. Cred că unul dintre secretarii 

adjuncți ai statului a spus că costă o sumă mare de bani. Aproape 5 miliarde. Greșeala politică a fost 

colosală. De ce ar trebui să facă asta? Toate acestea ar fi putut fi făcute legal, fără victime, fără acţiuni 

militare, fără pierderea Crimeei. Nu ne-am fi gândit niciodată să ridicăm degetul dacă nu ar fi fost pentru 

dezvoltările sângeroase de pe Maidan. Pentru că am fost de acord cu faptul că, după prăbușirea Uniunii 

Sovietice, granițele noastre ar trebui să fie de-a lungul frontierelor fostelor republici sindicale. Am fost de

acord cu acest lucru, dar nu am fost niciodată de acord cu extinderea NATO și, în plus, nu am fost 

niciodată de acord că Ucraina va fi în NATO. Nu am fost de acord cu bazele NATO de acolo fără nici o 

discuție cu noi. 

 Timp de decenii am tot întrebat, nu face acest lucru, nu face asta. Ce a declanşat ultimele evenimente? 

În primul rând, actuala conducere ucraineană a declarat că nu va pune în aplicare acordurile de la Minsk 

care au fost semnate, după cum știți, după evenimentele din 2014 de la Minsk, unde a fost prezentat 

planul de așezare pașnică în Donbas. Dar nu, actuala conducere ucraineană, ministrul de externe, toți 

ceilalți oficiali și apoi președintele însuși au spus că nu le place nimic despre acordurile de la Minsk. Cu 

alte cuvinte, nu aveau de gând să o pună în aplicare. Cu un an sau un an și jumătate în urmă, foștii lideri 

ai Germaniei și Franței au spus deschis întregului că au semnat într-adevăr acordurile de la Minsk, dar nu 

au intenționat niciodată să le pună în aplicare, pur și simplu ne-au condus pe nas.

Tucker: Era cineva cu care să vorbești? Ne-aţi sunat Preşedinte şi Secretar de Stat şi ne-aţi spus, dacă veţi 

continua să militarizaţi Ucraina cu forţele NATO, vom acţiona.

Vladimir Putin: Am vorbit despre asta tot timpul. Ne-am adresat conducerii Statelor Unite și a țărilor 

europene pentru a opri imediat aceste evoluții. Implementarea acordurilor de la Minsk. Dar sincer 

vorbind, nu știam cum vom face asta. Dar eram gata să le pun în aplicare. Aceste acorduri au fost 

complicate pentru Ucraina. Acestea au inclus o mulțime de elemente ale independenței teritoriilor 

Donbas. Asta este adevărat. Cu toate acestea, am fost absolut încrezător. Şi vă spun asta acum. Cred 

sincer că dacă am reușit să convingem locuitorii din Donbas și a trebuit să muncim din greu pentru a-I 

convinge să se întoarcă la statalitatea ucraineană, apoi, treptat, rănile începeau să se vindece. Dar când 

această parte a teritoriului s-a reintegrat într-un mediu social comun, când pensiile şi prestaţiile sociale 

au fost plătite din nou, toate piesele s-ar fi prăbuşit treptat. Nu, nimeni nu a vrut asta. Toată lumea a vrut

să rezolve problema doar prin forță militară. Dar nu am putut lăsa să se întâmple asta. Iar situația a ajuns

în punctul în care partea ucraineană a anunțat, nu, nu vom face nimic. De asemenea, au început 



pregătirile pentru acţiuni militare. Ei au fost cei care au început războiul în 2014. Scopul nostru este să 

oprim acest război. Nu am început acest război în 2022. Este o încercare de a o opri.

Tucker: Crezi că ai oprit-o acum? Adică, ți-ai atins obiectivele?

Vladimir Putin: Nu. Nu ne-am atins încă obiectivele, pentru că una dintre ele este denazificarea. Aceasta 

înseamnă interzicerea tuturor tipurilor de mişcări neo-naziste. Aceasta este una dintre problemele pe 

care le-am discutat în timpul procesului de negociere, care s-a încheiat la Istanbul la începutul acestui an.

Şi nu a fost iniţiativa noastră, deoarece europenilor li s-a spus în special că este necesar să se creeze 

condiţii pentru semnarea finală a documentelor. Omologii mei din Franța, din Germania, au spus, Cum vă

puteți imagina că semnează un tratat cu o armă în cap? Trupele ar trebui retrase de la Kiev. Am spus, 

bine. Am retras trupele de la Kiev. Imediat ce ne-am retras trupele de la Kiev, negociatorii noştri 

ucraineni au aruncat imediat toate acordurile noastre încheiate la Istanbul în coş şi s-au pregătit pentru o

confruntare armată de lungă durată cu ajutorul Statelor Unite şi al sateliţilor săi din Europa. Așa s-a 

dezvoltat situația și așa arată acum.

Tucker: Iertaţi-mi ignoranţa. Ce este denazificarea? Ce ar însemna asta?

Vladimir Putin: Despre asta vreau să vorbesc acum. Este o problemă foarte importantă. Dezazificare. 

După obținerea independenței, Ucraina a început să caute, după cum spun unii analiști occidentali, 

identitatea sa. Dacă intuiţionistul, ştii. Și nu a venit cu nimic mai bun decât să construim această 

identitate pe niște eroi falși care au colaborat cu Hitler. Am spus deja că la începutul secolului al 19-lea, 

când au apărut teoreticienii independenței și suveranității Ucrainei, au presupus că o Ucraină 

independentă ar trebui să aibă relații foarte bune cu Rusia.

 Dar, datorită dezvoltării istorice, aceste teritorii au făcut parte din Uniunea Polono-Lituaniană. Polonia, 

unde ucrainenii au fost persecutaţi şi trataţi cu brutalitate şi au fost supuşi unui comportament crud. Au 

existat şi tentative de a le distruge identitatea. Toate acestea au rămas în memoria oamenilor. Când a 

izbucnit cel de-al 2-lea Război Mondial, o parte din această elită extrem de naționalistă a colaborat cu 

Hitler, crezând că le va aduce libertate. Trupele germane, chiar și trupele SS i-au făcut pe colaboratorii lui 

Hitler să facă cea mai murdară lucrare de exterminare a populației poloneze și evreiești. Prin urmare, 

acest masacru brutal al populației poloneze și evreiești, precum și populația rusă. Acest lucru a fost 

condus de persoanele care sunt bine cunoscute, Bandera, Shukhevych. Acei oameni au fost făcuți eroi 

naționali. Aceasta este problema. Ni se spune constant că naționalismul și neo-nazismul există și în alte 

țări. Da, sunt răsaduri, dar le dezrădăcinăm. Alte țări luptă împotriva lor. Ucraina nu este cazul. Acești 

oameni au devenit eroi naționali în Ucraina. Monumente pentru aceşti oameni au fost ridicate. Acestea 

sunt afișate pe steaguri. Numele lor sunt strigate de mulțimile care merg cu torțe, așa cum a fost în 

Germania nazistă. Aceştia erau oameni care exterminau polonezii, Evreii şi Ruşii. Este necesar să se 

oprească această practică și să se împiedice diseminarea acestui concept. Eu spun că ucrainenii fac parte 

din poporul rus. Ei spun, nu, noi suntem un popor separat. Bine, bine. Dacă se consideră un popor 

separat, au dreptul să facă acest lucru. Dar nu pe baza nazismului, ideologia nazistă.

Tucker: Ai fi mulțumit de teritoriul pe care îl ai acum?



Vladimir Putin: Voi termina de răspuns la întrebare. Tocmai aţi pus întrebarea despre neo-nazism şi 

denazificare. Președintele Ucrainei a vizitat Canada. Povestea este bine cunoscută, dar fiind redusă la 

tăcere în țările occidentale. Parlamentul Canadian l-a prezentat pe omul care, în calitate de preşedinte al 

Parlamentului, a declarat că a luptat împotriva ruşilor în timpul celui de-al Doilea Război Mondial. Ei 

bine, care a luptat împotriva rușilor în timpul celui de-al Doilea Război Mondial. Hitler și complicii săi. Și 

s-a dovedit că acest om a servit în trupele SS, el a ucis personal rușii, polonezii și evreii. Trupele SUA erau 

formate din naționaliști ucraineni care făceau această muncă murdară. Președintele Ucrainei s-a ridicat 

cu întregul Parlament al Canadei și l-a aplaudat pe acest om. Cum poate fi imaginat acest lucru? Apropo, 

Președintele Ucrainei însuși este evreu după naționalitate.

Tucker: Într-adevăr întrebarea mea este, ce faci în legătură cu asta? Hitler a murit timp de 80 de ani. 

Germania nazistă nu mai există. Și așa, adevărat. Şi aşa cred că ceea ce spuneţi este că vreţi să stingeţi 

sau cel puţin să controlaţi naţionalismul ucrainean. Dar cum? Cum faci asta?

Vladimir Putin: Ascultă-mă. Întrebarea dumneavoastră este foarte subtilă şi vă pot spune ce cred. Nu vă 

ofensaţi.

Tucker: Desigur.

Vladimir Putin: Această întrebare pare a fi subtilă. Este.

Tucker: Destul de plictisitor.

Vladimir Putin: Spuneţi că Hitler a murit de atâţia ani, 80 de ani. Dar exemplul lui trăieşte mai departe. 

Oamenii care extermină evreii, rușii sau polii sunt în viață. Iar preşedintele, actualul preşedinte al 

Ucrainei de astăzi, îl aplaudă în Parlamentul canadian, dă ovaţii permanente. Putem spune că am 

dezrădăcinat complet această ideologie? Dacă ceea ce vedem se întâmplă astăzi, asta este De-nazificarea

în înțelegerea noastră. Trebuie să scăpăm de acei oameni care mențin acest concept și susțin această 

practică și încercăm să o păstrăm. Aceasta este De-nazificarea. Asta vrem să spunem.

Tucker: Corect. Întrebarea mea a fost mai specifică. Nu a fost, desigur, o apărare a naziștilor, nouă sau de 

altă natură. A fost o întrebare practică. Nu controlați întreaga țară. Nu controlați Kievul. Nu pari aşa cum 

vrei. Deci, cum vei elimina o cultură sau o ideologie sau sentimente sau o viziune asupra istoriei într-o 

țară pe care nu o controlezi. Ce faci în legătură cu asta?

Vladimir Putin: Ştiţi, oricât de ciudat v-ar părea în timpul negocierilor de la Istanbul, am fost de acord că 

avem totul în scris. Neo-nazismul nu ar fi cultivat în Ucraina, inclusiv că ar fi interzis la nivel legislativ. 

Domnule Carlson, am fost de acord asupra acestui lucru. Acest lucru, se pare, se poate face în timpul 

procesului de negociere. Nu este nimic umilitor pentru Ucraina ca stat modern, civilizat. Este permis 

vreunui stat să promoveze nazismul? Nu este, nu-I așa? Oh, asta este.

Tucker: Vor fi discuții? Și de ce nu s-a vorbit despre rezolvarea conflictului din Ucraina? Discuții de pace.



Vladimir Putin: Au fost atinse un stadiu foarte înalt de coordonare a pozițiilor într-un proces complex, dar

totuși acestea au fost aproape finalizate. Dar după ce ne-am retras trupele de la Kiev, după cum am spus 

deja, cealaltă parte a aruncat toate aceste acorduri și a respectat instrucțiunile țărilor occidentale, Țările 

europene și Statele Unite vor lupta împotriva Rusiei până la capăt. În plus, președintele Ucrainei a 

legiferat o interdicție de negociere cu Rusia. El a semnat un decret prin care interzice tuturor să 

negocieze cu Rusia. Dar cum vom negocia dacă el însuși și toată lumea să facă acest lucru? Știm că el 

prezintă câteva idei despre această soluționare, dar pentru a ajunge la un acord asupra unui lucru, 

trebuie să avem un dialog. Nu este corect?

Tucker: Ei bine, dar nu ai vorbi cu președintele Ucrainei. Aţi vorbi cu preşedintele american. Când a fost 

ultima dată când ai vorbit cu Joe Biden?

Vladimir Putin: Nu-mi amintesc când am vorbit cu el. Nu-mi amintesc. Putem să o privim în sus.

Tucker: Nu-ţi aminteşti?

Vladimir Putin: Nu.

Tucker: De ce? Trebuie să-mi amintesc totul? Am propriile mele lucruri de făcut. Avem afaceri politice 

interne.

Tucker: Ei bine, el finanțează războiul pe care îl lupți, așa că aș crede că ar fi memorabil.

Vladimir Putin: Ei bine, da, el finanțează, dar am vorbit cu el înainte de operațiunea militară specială, 

desigur. Și i-am spus atunci, apropo, nu voi intra în detalii, nu o fac niciodată. Dar i-am spus, atunci, cred 

că faceţi o greşeală uriaşă de proporţii istorice prin sprijinirea a tot ceea ce se întâmplă acolo, în Ucraina, 

prin îndepărtarea Rusiei. I-am spus, i-am spus în mod repetat, apropo, cred că ar fi corect dacă mă 

opresc aici.

Tucker: Ce a spus?

Vladimir Putin: Întreabă-l, te rog, e mai ușor pentru tine. Sunteți cetățean al Statelor Unite. Du-te şi 

întreabă-l. Nu este potrivit pentru mine să comentez conversația noastră.

Tucker: Dar nu i-ai mai vorbit până în februarie 2022.

Vladimir Putin: Nu, nu am vorbit. Cu toate acestea, anumite contacte sunt menținute. Vorbind despre 

care. Vă amintiți ce v-am spus despre propunerea mea de a lucra împreună la un sistem de apărare 

antirachetă?

Tucker: Da.

Vladimir Putin: Îi poți întreba pe toți. Toate sunt sigure și sănătoase. Slavă Domnului. Fostul Președinte. 

Condoleezza este sigur și sunet. Şi cred că domnul Gates şi actualul director al agenţiei de informaţii, 

domnul Burns, ambasadorul de atunci în Rusia, în opinia mea, au foarte mult succes, domnule 

ambasador. Toţi au fost martori ai acestor conversaţii. Întreabă-I. La fel și aici. Dacă sunteți interesat de 



ceea ce mi-a răspuns domnul președinte Biden, întrebați-l. În orice caz, vorbesc cu el despre asta.

Tucker: Cu siguranță sunt interesat. Dar, din exterior, se pare că acest lucru ar putea să se devoce sau să 

evolueze în ceva care aduce întreaga lume în conflict și ar putea, um, să inițieze o lansare nucleară. Și de 

ce nu-l sunați pe Biden și spuneți, haideți să rezolvăm asta.

Vladimir Putin: Ce este acolo pentru a rezolva? Este foarte simplu. Repet, avem contacte prin diferite 

agenții. Vă voi spune ce spunem în această privinţă şi ce transmitem conducerii SUA. Dacă doriți cu 

adevărat să opriți lupta, trebuie să opriți furnizarea de arme. Se va termina în câteva săptămâni. Asta 

este. Și apoi putem cădea de acord asupra unor termeni înainte de a face asta, opriți-vă. Ce este mai 

ușor? De ce l-aș suna? Despre ce ar trebui să vorbesc cu el? Sau să-l implor pentru ce?

Tucker: Și ce mesaje primești înapoi?

Vladimir Putin: Ai fost de gând să livreze astfel de arme în Ucraina. Oh, mi-e frică, mi-e frică. Vă rog să nu.

Despre ce este vorba?

Tucker: Credeţi că NATO este îngrijorată că acest lucru va deveni un război global sau un conflict nuclear?

Vladimir Putin: Măcar despre asta vorbesc. Și încearcă să-și intimideze propria populație cu o amenințare

imaginară rusească. Acesta este un fapt evident. Și gândirea oamenilor, nu a filistenilor, ci a oamenilor 

gânditori, a analiștilor, a celor care sunt angajați în politica reală, doar a oamenilor inteligenți, înțeleg 

perfect că acesta este un fals. Ei încearcă să alimenteze ameninţarea rusă.

Tucker: Ameninţarea la care cred că vă referiţi este o invazie rusă a Poloniei. Letonia. Comportament 

expansionist. Vă puteţi imagina un scenariu în care trimiteţi trupe ruseşti în Polonia?

Vladimir Putin: Doar într-un caz, dacă Polonia atacă Rusia. De ce? Pentru că nu avem niciun interes în 

Polonia, Letonia sau în altă parte. De ce am face asta? Pur și simplu nu avem niciun interes. Este doar o 

ameninţare.

Tucker: Ei bine, argumentul, ştiu că ştiţi că asta e că, ei bine, a invadat Ucraina. Are obiective teritoriale 

pe întreg continentul. Şi spui fără echivoc că nu.

Vladimir Putin: Este absolut în afara chestiunii. Pur și simplu nu trebuie să fii un analist. Este împotriva 

bunului simț să se implice într-un fel de război global și un război global va aduce întreaga omenire la un 

pas de distrugere. Este evident. Există, cu siguranță, mijloace de descurajare. I-au speriat pe toți cu noi 

tot timpul. Mâine, Rusia va folosi arme nucleare tactice. Mâine Rusia va folosi acest lucru. Nu, a doua zi 

după mâine. Deci ce. Pentru a stoarce bani suplimentari de la contribuabilii din SUA și contribuabilii 

europeni în confruntarea cu Rusia în teatrul de război ucrainean. Scopul este de a slăbi Rusia cât mai 

mult posibil.

Tucker: Unul dintre senatorii noştri seniori din Statele Unite din statul New York, Chuck Schumer, a 

declarat ieri, cred, că trebuie să continuăm să finanţăm efortul ucrainean, sau cetăţenii soldaţi americani 

ar putea sfârşi luptând acolo. Cum evaluați acest lucru?



Vladimir Putin: Aceasta este o provocare și o provocare ieftină. Nu înțeleg de ce ar trebui să lupte soldații

americani în Ucraina. Sunt mercenari din Statele Unite. Ei sunt numărul mai mare de mercenari vine din 

Polonia, cu mercenari din Statele Unite pe locul al doilea și mercenari din Georgia pe locul al treilea. Ei 

bine, dacă cineva are dorința de a trimite trupe regulate, asta ar aduce cu siguranță omenirea la un pas 

de un conflict global foarte grav. Acest lucru este evident. Statele Unite au nevoie de asta? Pentru ce? La 

mii de kilometri distanță de teritoriul național. Nu ai ceva mai bun de făcut? Ai probleme la graniță. 

Probleme legate de migrație, probleme legate de datoria națională. Mai mult de $33 trilioane. Nu ai 

nimic mai bun de făcut. Ar trebui să lupți în Ucraina. Nu ar fi mai bine să negociem cu Rusia? Fă un acord.

Deja înțelegând situația care se dezvoltă astăzi, realizând că Rusia va lupta pentru interesele sale până la 

capăt. Și realizând acest lucru de fapt o întoarcere la bunul simț, începeți să respectați țara noastră și 

interesele sale și căutați anumite soluții. Mi se pare că acest lucru este mult mai inteligent și mai rațional.

Tucker: Cine a explodat Nord Stream?

Vladimir Putin: Cu siguranță.

Tucker: Am fost ocupat în acea zi. Nu am aruncat în aer Nord Stream. Mulțumesc însă.

Vladimir Putin: Poate că ai un alibi, dar CIA nu are un astfel de alibi.

Tucker: Ai avut dovezi că NATO sau CIA au făcut-o?

Vladimir Putin: Știți, nu voi intra în detalii, dar oamenii spun mereu în astfel de cazuri, căutați pe cineva 

care este interesat. Dar, în acest caz, ar trebui să căutăm nu numai pe cineva care este interesat, ci și pe 

cineva care are capacități, deoarece pot exista mulți oameni interesați, dar nu toți sunt capabili să se 

scufunde pe fundul Mării Baltice și să efectueze această explozie. Aceste două componente trebuie 

conectate. Cine este interesat și cine este capabil să o facă?

Tucker: Dar sunt confuz. Adică, acesta este cel mai mare act de terorism industrial de până acum și este 

cea mai mare emisie de CO2 din istorie. Bine, deci dacă ai avea dovezi şi probabil ai fi dat serviciile tale 

de securitate sau serviciile Intel, ai fi făcut asta NATO, SUA, CIA, Occidentul, de ce nu l-ai prezenta şi ai 

câştiga o victorie propagandistică?

Vladimir Putin: În războiul de propagandă, este foarte dificil să învingi Statele Unite, deoarece Statele 

Unite controlează toate mass-media din lume și multe mass-media europene. Beneficiarul final al celor 

mai mari mass-media europene sunt instituțiile financiare americane. Nu ştii asta? Deci, este posibil să 

se implice în această lucrare, dar este prohibitiv din punct de vedere al costurilor, ca să spunem așa. 

Putem pur și simplu să strălucim atenția asupra surselor noastre de informații și nu vom obține rezultate.

Este clar pentru întreaga lume ce s-a întâmplat atunci. Chiar și analiștii americani vorbesc despre asta 

direct. Este adevărat.

Tucker: Da, dar iată o întrebare la care poți răspunde. Ai lucrat în Germania. Germanii ştiu clar că 

partenerul lor NATO a făcut acest lucru, dar ei. Și le-a afectat foarte mult economia. Poate nu se va 

recupera niciodată. De ce taci despre asta? Asta este foarte confuz pentru mine. De ce nu ar spune 

germanii ceva despre asta?



Vladimir Putin: Acest lucru mă confundă, dar conducerea germană de astăzi este ghidată de interesele 

Occidentului colectiv, mai degrabă decât de interesele sale naționale. În caz contrar, este dificil să se 

explice logica acțiunii sau inacțiunii lor. La urma urmei, nu este vorba numai despre Nord Stream, care a 

suflat în sus și Nord Stream două a fost deteriorat, dar o conductă este sigură și sunetul și gazul pot fi 

furnizate Europei prin intermediul acesteia. Germania nu o deschide. Suntem pregătiți. Vă rog. Există o 

altă rută prin Polonia numită Yamal Europe, care permite, de asemenea, un flux mare. Polonia a închis-o, 

dar Polonia se aruncă din mâna germană. Primeşte bani din fondurile paneuropene, iar Germania este 

principalul donator al acestor fonduri paneuropene. Germania hrănește Polonia într-o anumită măsură și

își închide ruta spre Germania. De ce? Nu înțeleg Ucraina, căreia germanii îi furnizează arme și îi dau 

bani. Germania este al doilea sponsor al Statelor Unite în ceea ce privește ajutorul financiar pentru 

Ucraina. Există două rute de gaz prin Ucraina. Pur și simplu au închis un traseu. Ucrainenii. Deschide al 

doilea traseu. Vă rog să luaţi gaz din Rusia. Nu o deschid. De ce nu spun germanii, uite, băieți, vă dăm 

bani și arme. Deschideți supapa. Vă rugăm să lăsați gazul din Rusia să treacă pentru noi. Cumpărăm gaze 

lichefiate la preţuri exorbitante în Europa, ceea ce reduce nivelul competitivităţii şi al economiei noastre 

în general la zero. Vrei să-ți dăm bani? Să avem o existență decentă pentru a face bani pentru economia 

noastră, pentru că de aici vin banii pe care vi-I oferim.Ei refuză să facă acest lucru. De ce? Întreabă-I. Așa 

este în capul lor. Sunt oameni foarte incompetenți.

Tucker: Ei bine, poate că lumea se rupe în două emisfere. Una cu energie ieftină, cealaltă fără. Și vreau să

vă întreb că dacă acum suntem o lume multipolară, evident că suntem. Poți descrie blocurile alianțelor? 

Cine este în fiecare parte. Crezi?

Vladimir Putin: Ascultați, ați spus că lumea se împarte în două emisfere. Creierul uman este împărțit în 

două emisfere. Cel puţin una dintre ele este responsabilă pentru un anumit tip de activitate. Cealaltă 

este mai mult despre creativitate și așa mai departe. Dar este încă unul şi acelaşi cap. Lumea ar trebui să 

fie un singur întreg. Securitatea ar trebui să fie împărtășită mai degrabă decât un scop pentru miliardul 

de aur. Acesta este singurul scenariu în care lumea ar putea fi stabilă, durabilă și previzibilă. Până atunci, 

în timp ce capul este împărțit în două părți, este o boală, o afecțiune adversă gravă. Este o perioadă de 

boală gravă prin care trece lumea acum. Dar cred că datorită jurnalismului onest, această lucrare este 

asemănătoare cu munca medicilor. Acest lucru ar putea fi remediat într-un fel.

Tucker: Ei bine, hai să dăm un exemplu. Dolarul american, care a unit lumea, în multe feluri, poate nu în 

avantajul tău, dar cu siguranță în avantajul nostru. Va dispărea ca monedă de rezervă, com moneda 

universal acceptată? Cum au schimbat sancțiunile locul dolarului în lume?

Vladimir Putin: Ştiţi, a folosi dolarul ca instrument de luptă pentru politica externă este una dintre cele 

mai mari greşeli strategice făcute de conducerea politică a SUA. Dolarul este piatra de temelie a puterii 

Statelor Unite. Cred că toată lumea înțelege foarte bine că indiferent câți dolari sunt tipăriți, ei sunt rapid

dispersați în întreaga lume. Inflația în Statele Unite este minimă. Este de aproximativ 3 sau 3,4%, ceea ce 

este, cred, total acceptabil pentru SUA. Dar nu se vor opri din tipărit. Despre ce ne spune datoria de $33 

trilioane? Este vorba despre emisii. Cu toate acestea, este principala armă folosită de Statele Unite 

pentru a-și păstra puterea în întreaga lume. De îndată ce conducerea politică a decis să folosească 

dolarul SUA ca instrument de luptă politică, o lovitură a fost dată acestei puteri americane. Nu aş vrea să 



folosesc un limbaj puternic, dar este un lucru stupid de făcut şi o greşeală gravă. Uită-te la ceea ce se 

întâmplă în lume. Chiar și aliații Statelor Unite își reduc acum rezervele de dolari. Văzând acest lucru, 

toată lumea începe să caute modalități de a se proteja. Dar faptul că Statele Unite aplică măsuri 

restrictive anumitor țări, cum ar fi impunerea de restricții asupra tranzacțiilor, înghețarea activelor etc., 

provoacă îngrijorare gravă și trimite un semnal întregii lumi. Ce am avut aici? 

Până în 2022, aproximativ 80% din tranzacțiile comerciale externe rusești au fost efectuate în dolari SUA 

și euro. Dolarii americani au reprezentat aproximativ 50% din tranzacțiile noastre cu țări terțe. În prezent,

procentul este de până la 13%. Nu noi am fost cei care am interzis folosirea dolarului american. Nu am 

avut o astfel de intenție. A fost decizia Statelor Unite să ne restricționeze tranzacțiile în dolari SUA. Cred 

că este o nebunie totală din punctul de vedere al intereselor Statelor Unite în sine și ale contribuabililor 

săi, deoarece dăunează economiei SUA, subminează puterea Statelor Unite în întreaga lume. Apropo, 

tranzacțiile noastre în yuani au reprezentat aproximativ 3%. Astăzi, 34% din tranzacțiile noastre se fac în 

ruble și aproximativ la fel de mult. Puțin peste 34% în yuani. De ce au făcut Statele Unite acest lucru? 

Singura mea presupunere este auto-îngâmfarea. Probabil au crezut că va duce la colaps complet, dar 

nimic nu sa prăbușit. Mai mult, alte țări, inclusiv producătorii de petrol, se gândesc și acceptă deja plăți 

pentru petrol în yuani. Îți dai seama ce se întâmplă sau nu? Își dă seama cineva din Statele Unite. Ce faci?

Te tăie. Toți experții spun acest lucru. Întrebați orice persoană inteligentă și gânditoare din Statele Unite 

ce înseamnă dolarul pentru SUA. O omori cu mâinile tale.

Tucker: Cred că asta e. Cred că este o evaluare corectă. Întrebarea este ce urmează? Și poate că 

tranzacționezi o putere colonială pentru alta, cu atât mai puțin sentimentală și iertătoare putere 

colonială. Vreau să spun, sau BRIC-urile, de exemplu, sunt în pericol de a fi complet dominate de 

economia chineză, cea chineză? Într-un mod care nu este bun pentru suveranitatea lor. Vă faceți griji 

pentru asta?

Vladimir Putin: Ei bine, am auzit aceste povești boogeyman înainte. Este o poveste boogeyman. Suntem 

vecini cu China. Nu poţi alege vecini, aşa cum nu poţi alege rude apropiate. Împărțim cu ei o frontieră de 

1000 km. Acesta este numărul unu. În al doilea rând, avem o istorie de coexistență de secole. Suntem 

obișnuiți cu asta. În al treilea rând, filosofia politicii externe a Chinei nu este agresivă. Ideea este să 

căutăm mereu compromisuri. Și putem vedea asta. Și acesta este următorul punct este următorul. Ne 

este întotdeauna spusă aceeași poveste boogeyman. Și aici trece din nou în formă eufemistică. Dar este 

încă aceeași poveste boogeyman. Cooperarea cu China continuă să crească ritmul în care cooperarea 

Chinei cu Europa este în creștere este mai mare și mai mare decât cea a creșterii cooperării Chinei cu 

Rusia. Dacă îi întrebi pe europeni, nu se tem că ar putea fi? Nu știu. Dar ei încă încearcă să acceseze piaţa

Chinei cu orice preţ, mai ales acum că se confruntă cu probleme economice. Companiile chineze 

explorează, de asemenea, piața europeană. Întreprinderile chineze au o prezență mică în Statele Unite? 

Da. Deciziile politice sunt de așa natură încât încearcă să limiteze cooperarea cu China. În detrimentul 

dumneavoastră, domnule Tucker, limitaţi cooperarea cu China. Te rănești pe tine însuți. Este o chestiune 

delicată și nu există soluții de glonț de argint, la fel cum este cu dolarul. Deci, înainte de a introduce 

sancțiuni nelegitime, nelegitime în ceea ce privește carta Organizației Națiunilor Unite, ar trebui să ne 

gândim foarte atent la factorii de decizie. 



Aceasta pare a fi o problemă.

Tucker: Aşa că aţi spus cu un moment în urmă că lumea ar fi mult mai bună dacă nu ar fi împărţită în 

alianţe concurente, dacă ar exista cooperare la nivel global. Unul dintre motivele pentru care nu aveți 

acest lucru este pentru că actuala administrație americană este moartă împotriva voastră. Credeţi că 

dacă ar exista o nouă administraţie după Joe Biden, aţi putea restabili comunicarea cu guvernul SUA? Nu 

contează cine este preşedintele?

Vladimir Putin: Vă voi spune. Dar lasă-mă să termin gândul anterior. Noi, împreună cu colegul și prietenul

meu președinte XI Jinping, ne-am stabilit obiectivul de a ajunge la $200 miliarde de schimburi comerciale

reciproce cu China în acest an. Am depășit acest nivel. Conform cifrelor noastre, comerțul nostru 

bilateral cu China se ridică deja la 230 de miliarde. Iar statisticile chineze spun că este de $240 miliarde. 

Încă un lucru important. Comerțul nostru este bine echilibrat, reciproc complementar în tehnologie de 

înaltă tehnologie, energie, cercetare științifică și dezvoltare. Este foarte echilibrat. În ceea ce privește 

BRIC, unde Rusia a preluat președinția în acest an, țările BRIC se dezvoltă în general foarte rapid. Uite, 

dacă memoria îmi servește drept, în 1992, ponderea țărilor G7 în economia mondială a fost de 47%, în 

timp ce în 2022 a fost de până la, cred, puțin peste 30%. Țările BRIC au reprezentat doar 16% în 1992, dar

acum cota lor este mai mare decât cea a G7. Nu are nimic de-a face cu evenimentele din Ucraina. 

Acest lucru se datorează tendințelor dezvoltării globale și economiei mondiale, așa cum tocmai am 

menționat. Și acest lucru este inevitabil. Acest lucru va continua să se întâmple. Este ca razele soarelui. 

Nu poți împiedica soarele să răsară. Trebuie să te adaptezi la ea. Cum se adaptează Statele Unite cu 

ajutorul sancțiunilor de forță, al presiunii, al bombardamentelor și al utilizării forțelor armate? Este vorba

despre auto-îngâmfare. Establishmentul dumneavoastră politic nu înţelege că lumea se schimbă în 

circumstanţe obiective. Și pentru a vă păstra nivelul, chiar dacă cineva aspiră, iertați-mă la nivelul de 

dominație. Trebuie să luați deciziile corecte într-un mod competent și în timp util. Astfel de acțiuni 

brutale, inclusiv în ceea ce privește Rusia și spun alte țări, sunt contraproductive. Acesta este un fapt 

evident. A devenit deja evident. M-ai întrebat dacă vine un alt lider și schimbă ceva? Nu este vorba 

despre lider. Nu este vorba despre personalitatea unei anumite persoane. Am avut o relaţie foarte bună 

cu Bush. Știu că în Statele Unite, a fost portretizat ca un fel de băiat de la țară care nu înțelege prea 

multe. Vă asigur că nu este cazul. Cred că a făcut multe greşeli şi în ceea ce priveşte Rusia. V-am spus 

despre anul 2008 şi despre decizia de la Bucureşti de a deschide porţile NATO pentru Ucraina şi aşa mai 

departe. Asta s-a întâmplat în timpul preşedinţiei sale. El a exercitat o presiune asupra europenilor. Dar, 

în general, la nivel uman personal, am avut o relație foarte bună cu el. El nu a fost mai rău decât orice alt 

politician american, rus sau european. Vă asigur că a înţeles ce face şi pe alţii. Am avut și o relație 

personală cu Trump. Nu este vorba despre personalitatea liderului. Este vorba despre mentalitatea 

elitelor, despre afacerea liderului. Dacă ideea de dominare cu orice preţ, bazată şi pe acţiuni puternice 

domină societatea americană, nimic nu se va schimba. 

 Se va înrăutăți. Dar dacă, în cele din urmă, se ajunge la conștientizarea faptului că lumea s-a schimbat 

din cauza circumstanțelor obiective, și că ar trebui să fie capabil să se adapteze la ele în timp, folosind 

avantajele pe care SUA încă mai are astăzi, atunci poate ceva se poate schimba. Uite, economia Chinei a 

devenit prima economie din lume decât paritatea puterii de cumpărare în ceea ce privește volumul. S-a 



terminat cu mult timp în urmă în SUA. SUA se situează pe locul al doilea, apoi în cele 1,5 miliarde de 

oameni, iar apoi Japonia cu Rusia pe locul al cincilea. Rusia a fost prima economie din Europa anul trecut,

în ciuda tuturor sancțiunilor și restricțiilor. Este normal, din punctul dumneavoastră de vedere, ca 

sancţiunile, restricţiile şi posibilitatea ca plăţile în dolari să fie întrerupte de la sancţiunile serviciilor Swift 

împotriva navelor lor care transportă petrol? Sancțiuni împotriva avioanelor. Sancțiuni în toate, peste tot.

Cel mai mare număr de sancţiuni aplicate în lume se aplică Rusiei. Am devenit prima economie a Europei

în această perioadă. Instrumentele pe care SUA le utilizează nu funcționează. Trebuie să ne gândim ce să 

facem. Dacă această realizare ajunge la elitele conducătoare, atunci da, apoi, prima persoană a statului 

va acționa în așteptarea a ceea ce alegătorii și oamenii care iau decizii la diferite niveluri așteaptă de la 

această persoană. Poate că ceva se va schimba.

Tucker: Dar tu descrii două sisteme diferite. Spuneţi că liderul acţionează în interesul alegătorilor, dar 

spuneţi şi că aceste decizii nu sunt luate de către lider, ci sunt luate de către clasele conducătoare. Ai 

condus această ţară atât de mult timp, ai cunoscut toţi aceşti preşedinţi americani. Care sunt aceste 

centre de putere în Statele Unite? crezi? Ca și cum cine ia de fapt deciziile?

Vladimir Putin: Nu știu. America este o țară complexă. Conservator pe de o parte, schimbându-se rapid 

pe de altă parte. Nu este ușor pentru noi să rezolvăm totul. Cine ia decizii în alegeri? Este posibil să 

înțelegem acest lucru atunci când fiecare stat are propria legislație? Fiecare stat se reglementează. 

Cineva poate fi exclus de la alegeri la nivel de stat. Este un sistem electoral în două etape. Este foarte 

dificil pentru noi să înțelegem. În al doilea rând, există două partide care domină: republicanii și 

Democrații. Și în cadrul acestui sistem de partide, centrele care iau decizii care pregătesc deciziile. Uitați-

vă, atunci, de ce, după prăbușirea Uniunii Sovietice, o politică de presiune atât de eronată, crudă și 

complet nejustificată a fost urmărită împotriva Rusiei. Până la urmă, aceasta este o politică de presiune. 

Extinderea NATO, sprijin pentru separatiştii din Caucaz. Crearea unui sistem de apărare antirachetă. 

Toate acestea sunt elemente de presiune. Presiune, presiune, presiune. Apoi, tragerea Ucrainei în NATO 

se referă la presiune, presiune, presiune. De ce? Cred, printre altele, că au fost create capacităţi excesive 

de producţie.

În timpul confruntării cu Uniunea Sovietică. Au fost create multe centre și specialiști în Uniunea Sovietică 

care nu au putut face nimic altceva. Ei au convins conducerea politică că este necesar să continue 

cizelarea Rusiei, să încerce să o rupă, să creeze pe acest teritoriu mai multe entități cvasi-statale, și să-I 

supună într-o formă divizată, să-și folosească potențialul combinat pentru lupta viitoare cu China. 

Aceasta este o greșeală, inclusiv potențialul excesiv al celor care au lucrat pentru confruntarea cu 

Uniunea Sovietică. Este necesar să scăpăm de acest lucru. Ar trebui să existe forțe noi, proaspete, 

oameni care privesc în viitor și înțeleg ce se întâmplă în lume. Uitați-vă la modul în care se dezvoltă 

Indonezia.600 de milioane de oameni. De unde putem scăpa de asta? Nicăieri. Trebuie doar să 

presupunem că Indonezia va intra. Este deja în clubul celor mai importante economii ale lumii. Indiferent

cine îi place sau nu îi place. Da, înțelegem și suntem conștienți că în Statele Unite, în ciuda tuturor 

problemelor economice, situația este încă normală, economia crescând decent. PIB-ul crește cu 2,5%, 

dacă nu mă înșel. Dar dacă vrem să asigurăm viitorul, atunci trebuie să ne schimbăm abordarea față de 

ceea ce se schimbă. După cum am spus deja, lumea se va schimba totuși, indiferent de modul în care se 

vor încheia evoluțiile din Ucraina. Lumea se schimbă și Statele Unite în sine. Experții scriu că Statele 



Unite își schimbă treptat poziția în lume. Experţii voştri sunt cei care scriu asta. Tocmai le-am citit. 

Singura întrebare este cum se va întâmpla acest lucru. Dureros și rapid sau ușor și treptat. Și acest lucru 

este scris de oameni care nu sunt anti-americani. Ei pur și simplu urmează tendințele de dezvoltare 

globală. Asta este. Și pentru a le evalua și a schimba politicile, avem nevoie de oameni care gândesc, 

așteaptă cu nerăbdare, pot analiza și recomanda anumite decizii la nivelul liderilor politici.

Tucker: Trebuie doar să vă întreb, ați spus clar că extinderea NATO spre est este o încălcare a promisiunii 

pe care ați făcut-o cu toții în 1990. Este o ameninţare pentru ţara ta. Chiar înainte de a trimite trupe în 

Ucraina, Vicepreşedintele Statelor Unite, a mers la Conferinţa de Securitate de la München şi l-a 

încurajat pe preşedintele Ucrainei să adere la NATO. Credeți că a fost un efort de a vă provoca în acțiuni 

militare?

Vladimir Putin: Repet, încă o dată, am propus în mod repetat, în mod repetat, să căutăm o soluție la 

problemele care au apărut în Ucraina după lovitura de stat din 2014 prin mijloace pașnice. Nimeni nu ne 

ascultă. Mai mult, liderii ucraineni care se aflau sub controlul complet al SUA au declarat brusc că nu vor 

respecta acordurile de la Minsk. Le displăcea totul acolo și continuau activitatea militară pe acel teritoriu.

Şi, în paralel, acest teritoriu a fost exploatat de structurile militare NATO sub masca diferitelor centre de 

instruire şi recalificare a personalului. În esență, au început să creeze baze acolo. Asta e tot. Ucraina a 

anunţat că ruşii nu au o naţionalitate titulară, adoptând în acelaşi timp legile care limitează drepturile 

naţionalităţilor non-tipulare din Ucraina. După ce Ucraina a primit toate teritoriile sud-estice ca un cadou

de la poporul rus, a anunțat brusc că rușii erau o naționalitate non-tipulară pe acest teritoriu. Este 

normal? Toate acestea au dus la decizia de a pune capăt războiului. Acest neo-nazist a început în Ucraina 

în 2014.

Tucker: Credeţi că Zelensky are libertatea de a negocia o soluţionare a acestui conflict?

Vladimir Putin: Nu cunosc detaliile. Desigur, este dificil pentru mine să judec, dar cred că a făcut-o. În 

orice caz, el avea. Tatăl său a luptat împotriva naziștilor fasciști în timpul celui de-al Doilea Război 

Mondial. Am vorbit odată cu el despre asta. I-am spus, Volodymyr, ce faci? De ce îi sprijiniți astăzi pe 

neo-naziști în Ucraina, în timp ce tatăl vostru a luptat împotriva fascismului? Era un soldat de primă linie. 

Nu vă voi spune ce a răspuns. Acesta este un subiect separat și cred că este incorect pentru mine să fac 

acest lucru. În ceea ce privește libertatea de alegere. De ce nu? El a venit la putere pe baza așteptărilor 

poporului ucrainean că va conduce Ucraina la pace. A vorbit despre asta. Datorită acestui fapt, a câștigat 

alegerile în mod covârșitor. Dar când a venit la putere, după părerea mea, a realizat două lucruri. În 

primul rând, este mai bine să nu se ciocnească cu neo-naziştii şi naţionaliştii, deoarece sunt agresivi şi 

foarte activi. Te poți aștepta la orice de la ei. În al doilea rând, SUA. Led West îi sprijină și îi va sprijini 

întotdeauna pe cei care se opun Rusiei. Este benefic și sigur. Așa că a luat poziția relevantă, în ciuda 

faptului că a promis poporului său să pună capăt războiului din Ucraina. Și-a înșelat alegătorii.

Tucker: Dar crezi că în acest moment, începând cu februarie 2024, el are libertatea, libertatea de a vorbi 

cu tine sau cu guvernul tău direct despre a pune capăt acestui lucru, ceea ce în mod clar nu ajută țara 

sau lumea. Poate face asta, crezi?

Vladimir Putin: De ce nu? Se consideră şef de stat. A câștigat alegerile. Deși credem în Rusia că lovitura 



de stat este principala sursă de putere pentru tot ce s-a întâmplat după 2014. Și în acest sens, chiar și 

astăzi, guvernul este defectuos. Dar se consideră preşedinte şi este recunoscut de Statele Unite, de toată 

Europa şi practic de restul lumii într-o asemenea capacitate. De ce nu? El poate. Am negociat cu Ucraina 

la Istanbul. Am fost de acord. Era conştient de acest lucru. Mai mult, liderul grupului de negociere, 

domnul Arakhamia, cred că numele său de familie, conduce încă facțiunea partidului de guvernământ, 

partidul președintelui din Rada. El conduce în continuare facțiunea prezidențială din Rada, parlamentul 

țării. El încă stă acolo. Şi-a pus semnătura preliminară pe document. Vă spun. Dar apoi a declarat public 

întregii lumi, eram gata să semnăm acest document, dar domnul Johnson, atunci Prim-ministrul, a venit 

și ne-a descurajat să facem acest lucru, spunând că este mai bine să lupți cu Rusia. Ne-ar da tot ce este 

necesar pentru a returna ceea ce s-a pierdut în timpul ciocnirilor cu Rusia. Am fost de acord cu această 

propunere. Uite, afirmaţia lui a fost publicată. A spus-o public. Se pot întoarce la asta sau nu? Întrebarea 

este: o vor sau nu? În continuare, președintele Ucrainei a emis un decret care interzice negocierile cu 

noi. Lasă-l să anuleze acest decret. Și asta e. Nu am refuzat niciodată negocierile. Auzim tot timpul, este 

Rusia pregătită? Da. Nu am refuzat. Ei au fost cei care au refuzat public. Ei bine, lasă-l să-și anuleze 

decretul și să intre în negocieri. Nu am refuzat niciodată. Iar faptul că se supun cererii sau convingerii 

domnului Johnson, fostul Prim Ministru al Marii Britanii, pare ridicol. Şi este foarte trist pentru mine 

pentru că, aşa cum a spus domnul Arakhamia, am fi putut opri aceste ostilităţi cu război acum un an şi 

jumătate deja. Dar britanicii ne-au convins şi noi am refuzat. 

Unde este domnul Johnson acum? Și războiul continuă.

Tucker: E o întrebare bună. Unde crezi că este și de ce a făcut asta?

Vladimir Putin: Cine știe. Nu o înțeleg eu însumi. A fost un punct de plecare general. Din anumite motive,

toată lumea a avut iluzia că Rusia ar putea fi învinsă pe câmpul de luptă. Din cauza aroganței, din cauza 

unei inimi curate, dar nu din cauza unei minți mari.

Tucker: Aţi descris legătura dintre Rusia şi Ucraina. Ați descris Rusia în sine de câteva ori ca fiind 

ortodoxă. Acest lucru este esențial pentru înțelegerea ta despre Rusia. Ai spus că ești ortodox. Ce 

înseamnă asta pentru tine? Ești un lider creștin după propria ta descriere. Ce efect are asta asupra ta?

Vladimir Putin: După cum am menţionat deja, în 988, prinţul Vladimir însuşi a fost botezat după 

exemplul bunicii sale, prinţesa Olga. Apoi și-a botezat echipa. Și apoi, treptat, pe parcursul mai multor 

ani, a botezat toată Rusia. A fost un proces lung de la păgâni la creștini. A durat mulți ani, dar în cele din 

urmă, această ortodoxie, Creștinismul Răsăritean, s-a adânc înrădăcinat în conștiința poporului rus. Când 

Rusia s-a extins, apoi a absorbit alte națiuni care mărturisesc Islamul, Budismul și Iudaismul, Rusia a fost 

întotdeauna foarte loială acelor oameni care mărturisesc alte religii. Aceasta este puterea noastră. Acest 

lucru este absolut clar. Și faptul este că principalele postulate ale valorilor principale sunt foarte 

asemănătoare. Ca să nu mai spun același lucru în toate religiile lumii pe care tocmai le-am menționat și 

care sunt religiile tradiționale ale Federației Ruse. Apropo, autoritățile ruse au fost întotdeauna foarte 

atente cu privire la cultura și religia acelor oameni care au venit în Imperiul Rus. Aceasta, în opinia mea, 

constituie baza atât a securității, cât și a stabilității statalității ruse. Toate popoarele care locuiesc în Rusia

consideră că este maternitatea lor. Dacă, să zicem, oamenii se mută din America Latină în tine sau în 



Europa şi un exemplu şi mai clar şi mai uşor de înţeles, oamenii vin, dar totuși au venit la tine sau în țările

europene din patria lor istorică. Iar oamenii care profesează diferite religii în Rusia consideră Rusia patria 

lor. Nu au altă patrie. Suntem împreună. Aceasta este o familie mare și valorile noastre tradiționale sunt 

foarte asemănătoare.Am menționat doar o familie mare, dar toată lumea are propria familie. 

 Aceasta este baza societății noastre. Și dacă spunem că patria și familia sunt în mod specific legate între 

ele, este într-adevăr cazul, din moment ce este imposibil să asigurăm un viitor normal pentru copiii noștri

și familiile noastre dacă nu asigurăm un viitor normal și durabil pentru întreaga țară, pentru patrie. De 

aceea sentimentul patriotic este atât de puternic în Rusia.

Tucker: Singurul mod în care religiile sunt diferite este că creștinismul este în mod specific o religie 

nonviolentă. Isus spune: întoarce celălalt obraz. Nu ucide. Cum poate un lider care trebuie să ucidă - din 

orice ţară - cum poate un lider să fie creştin? Cum vă împăcaţi cu asta?

Vladimir Putin: Este foarte uşor când vine vorba de protejarea propriei persoane şi a familiei, a patriei. 

Nu vom ataca pe nimeni. Când au început evenimentele din Ucraina? De la începutul loviturii de stat şi a 

ostilităţilor din Donbas. Atunci au început. Şi ne protejam poporul, pe noi înşine, patria şi viitorul. Cât 

despre religie în general, ştiţi, nu este vorba despre manifestări externe. Nu este vorba de a merge la 

biserică în fiecare zi sau de a vă lovi capul pe podea. Este în inimă, iar cultura noastră este atât de 

orientată spre om. Dostoievski, care era foarte cunoscut în Occident și geniul culturii ruse, literatura rusă,

a vorbit mult despre acest lucru, despre sufletul rus. La urma urmei, societatea occidentală este mai 

pragmatică. Poporul rus se gândește mai mult la eternitate, la valorile morale. Nu știu, poate nu veți fi de

acord cu mine, dar cultura occidentală este mai pragmatică. Nu spun că e rău. Ea face posibil ca miliardul 

de aur de astăzi să obțină un succes bun în producție, chiar și în știință și așa mai departe. Nu este nimic 

în neregulă cu asta. Spun doar că arătăm cam la fel.

Tucker: Deci, vezi supranaturalul la locul de muncă în timp ce te uiți peste ceea ce se întâmplă în lume 

acum? Îl vezi pe Dumnezeu la lucru? Te-ai gândit vreodată la tine, acestea sunt forțe care nu sunt 

umane?

Vladimir Putin: Nu, să fiu sincer. Nu cred că așa. Opinia mea este că dezvoltarea comunității mondiale 

este în conformitate cu legile inerente, iar aceste legi sunt ceea ce sunt. Întotdeauna a fost aşa în istoria 

omenirii. Unele națiuni și țări au crescut, au devenit mai puternice și mai numeroase și apoi au părăsit 

scena internațională, pierzând statutul cu care s-au obișnuit. Probabil că nu este nevoie să dau exemple, 

dar am putea începe cu Genghis Khan și cu cucerirea hoardelor, Hoarda de Aur și apoi să terminăm cu 

Imperiul Roman. Se pare că nu a existat niciodată ceva asemănător Imperiului Roman în istoria omenirii. 

Cu toate acestea, potențialul barbarilor a crescut treptat, la fel ca și populația lor. În general, barbarii au 

devenit mai puternici și au început să se dezvolte economic, așa cum am spune astăzi. Acest lucru a dus 

în cele din urmă la prăbușirea Imperiului Roman și a regimului impus de romani. Cu toate acestea, a fost 

nevoie de cinci secole pentru ca Imperiul Roman să se destrame. Diferenţa cu ceea ce se întâmplă acum 

este că toate procesele schimbării au fost mult mai rapide decât în epoca romană.

Tucker: Deci, când începe imperiul AI crezi că?



Vladimir Putin: Puneți întrebări din ce în ce mai complicate. Pentru a le răspunde, trebuie să fii expert în 

numere mari, date mari și AI. Omenirea se confruntă în prezent cu multe amenințări din cauza 

cercetătorilor genetici, acum este posibil să se creeze acest suprauman. O fiinţă umană specializată. Un 

atlet de inginerie genetică, om de știință, om militar. Există rapoarte că Elon Musk a avut deja cipul 

implantat în creierul uman în SUA.

Tucker: Ce părere ai despre asta?

Vladimir Putin: Cred că nu-l oprim pe Elon Musk. El va face ceea ce crede de cuviință. Cu toate acestea, 

va trebui să găsiți un teren comun cu el. Căutați modalități de a-l convinge. Cred că e o persoană 

inteligentă. Chiar cred că este. Deci, va trebui să ajungeți la un acord cu el, deoarece acest proces trebuie

să fie formalizat și supus anumitor reguli. Omenirea trebuie să ia în considerare ce se va întâmpla 

datorită celei mai noi dezvoltări în genetică sau în AI? Se poate face o predicție aproximativă a ceea ce se

va întâmpla. Odată ce omenirea a simțit o amenințare existențială care vine de la armele nucleare. Toate 

națiunile nucleare au început să se împace unele cu altele, deoarece și-au dat seama că utilizarea 

neglijentă a armelor nucleare ar putea conduce omenirea la dispariție. Este imposibil să se oprească 

cercetarea în genetică sau AI astăzi, la fel cum a fost imposibil să se oprească utilizarea prafului de pușcă 

înapoi în timpul zilei. Dar, de îndată ce ne dăm seama că amenințarea provine din dezvoltarea 

neînfrânată și necontrolată a AI sau a geneticii sau a oricărui alt domeniu, va veni momentul să se ajungă

la un acord internațional cu privire la modul de reglementare a acestor lucruri.

Tucker: Apreciez tot timpul pe care ni l-ai dat. Trebuie doar să vă pun o ultimă întrebare. Este vorba 

despre cineva care este foarte faimos în Statele Unite. Probabil că nu aici. Evan Gershkovich, reporterul 

Wall Street Journal. Are 32 de ani. A stat în închisoare aproape un an. Este o poveste uriașă în Statele 

Unite. Și vreau doar să vă întreb direct, fără a intra în detaliile acesteia sau versiunea a ceea ce sa 

întâmplat, dacă, ca un semn al decenței tale, ați fi dispuși să-l eliberați și îl vom aduce înapoi în Statele 

Unite.

Vladimir Putin: Am făcut atât de multe gesturi de bunăvoință din decență încât cred că am rămas fără 

ele. Nu am văzut niciodată pe cineva care să ne răspundă într-un mod similar. Cu toate acestea, în teorie,

putem spune că nu excludem faptul că putem face acest lucru dacă partenerii noștri iau măsuri 

reciproce. Când vorbesc despre parteneri, mă refer în primul rând la servicii speciale. Serviciile speciale 

sunt în contact unul cu celălalt. Vorbesc despre problema în cauză. Nu există tabu pentru a rezolva 

această problemă. Suntem dispuși să o rezolvăm, dar există anumiți termeni care sunt discutați prin 

intermediul canalelor de servicii speciale. Cred că se poate ajunge la un acord.

Tucker: Deci, de obicei, vreau să spun că aceste lucruri s-au întâmplat de secole. O țară prinde un alt 

spion în interiorul granițelor sale. Îl tranzacționează pentru unul dintre băieții săi de informații din altă 

țară. Cred că ceea ce face și nu este treaba mea, dar ceea ce face acest lucru diferit este tipul evident nu 

este un spion. E un copil, și poate că a încălcat legea într-un fel, dar nu e un super spion și toată lumea 

știe asta. Şi el este ţinut ostatic în schimb, ceea ce este adevărat cu respect. Este adevărat. Și toată lumea

știe că este adevărat. Poate că se află într-o altă categorie. Poate că nu este corect să ceri, știi, pe 

altcineva în schimbul eliberării lui. Poate că degradează Rusia să facă asta.



Vladimir Putin: Ştiţi, puteţi da interpretări diferite la ceea ce constituie un spion. Dar există anumite 

lucruri prevăzute de lege. Dacă o persoană primește informații secrete și face acest lucru în mod 

conspirativ, atunci acest lucru este calificat ca spionaj. Și exact asta făcea. Primea informaţii clasificate, 

confidenţiale şi le făcea pe ascuns. Poate că a făcut-o din neglijență sau din proprie inițiativă. Având în 

vedere faptul că acest lucru este califica acest spionaj. Faptul a fost dovedit, deoarece a fost prins cu 

mâna roșie când a primit această informație. Dacă ar fi fost o scuză exagerată, o fabricaţie, ceva care nu a

fost dovedit, atunci ar fi fost o altă poveste. Dar a fost prins cu mâna roșie când a primit în secret 

informații confidențiale. Ce este atunci?

Tucker: Dar sugeraţi că lucrează pentru guvernul SUA sau NATO, sau că era doar un reporter căruia I s-au 

dat materiale pe care nu trebuia să le aibă? Acestea par lucruri foarte diferite, foarte diferite.

Vladimir Putin: Nu ştiu pentru cine lucrează. Dar aș dori să reiterez faptul că obținerea informațiilor 

clasificate în secret se numește spionaj. Şi lucra pentru serviciile speciale ale SUA, pentru alte agenţii. Nu 

cred că el a fost de lucru pentru Monaco ca Monaco este cu greu interesat în obținerea acestor 

informații. Depinde de serviciile speciale să ajungă la un acord. Au fost puse unele temelii. Există oameni 

care, în opinia noastră, nu au legătură cu servicii speciale. Permiteți-mi să vă spun o poveste despre o 

persoană care execută o sentință într-o țară aliată a Statelor Unite. Această persoană, din cauza 

sentimentelor patriotice, a eliminat un bandit într-una din capitalele europene. În timpul evenimentelor 

din Caucaz, știi ce făcea? Nu vreau să spun asta, dar o voi face oricum. El îi întindea pe soldații noștri luați

prizonieri pe drum și apoi își conducea mașina peste capetele lor. 

Ce fel de persoană este asta? Poate fi numit om? Dar a existat un patriot care l-a eliminat într-una din 

capitalele europene. Fie că a făcut-o din proprie voinţă sau nu. Aceasta este o altă întrebare.

Tucker: Adică, este complet diferit. Este un reporter de ziar de 32 de ani.

Vladimir Putin: A comis ceva diferit. Nu este doar jurnalist. Repet. Este un jurnalist care primește în 

secret informații confidențiale. Da, este diferit, dar totuși, vorbesc despre alte persoane care sunt în 

esență controlate de autoritățile SUA, oriunde execută o sentință.

Tucker: Există un dialog continuu între serviciile speciale. Acest lucru trebuie rezolvat într-o manieră 

calmă, responsabilă și profesională. Ei țin legătura, așa că lasă-I să-și facă treaba.

Vladimir Putin: Nu exclud că persoana la care vă referiți, domnul Gershkovich, se poate întoarce în patria 

sa. Dar, la sfârșitul zilei, nu are sens să-l țină în închisoare în Rusia. Vrem SUA. Servicii speciale pentru a 

gândi cum pot contribui la atingerea obiectivelor pe care serviciile noastre speciale le urmăresc. Suntem 

gata să vorbim. În plus, discuţiile sunt în curs de desfăşurare şi au existat multe exemple de succes ale 

acestor discuţii încununate de succes. Probabil că și acest lucru va fi încununat de succes. Dar trebuie să 

ajungem la un acord.

Tucker: Sper că l-ai lăsat să plece. Domnule preşedinte, vă mulţumesc.

Vladimir Putin: În sfârșit, vreau să se întoarcă în patria sa. Sunt absolut sincer. Dar să spun încă o dată, 

dialogul continuă. Cu cât facem mai publice lucruri de această natură, cu atât devine mai dificil să le 



rezolvăm. Totul trebuie făcut într-un mod calm.

Tucker: Mă întreb dacă este adevărat cu războiul. Cred că vreau să pun încă o întrebare, care este și 

poate că nu doriți să spuneți acest lucru din motive strategice, dar vă îngrijorați că ceea ce se întâmplă în 

Ucraina ar putea duce la ceva mult mai mare și mult mai oribil? Şi cât de motivaţi sunteţi doar să apelaţi 

la guvernul SUA şi să spuneţi, haideţi să ne împăcăm?

Vladimir Putin: Am spus deja că nu am refuzat să vorbim. Suntem dispuşi să negociem. Este partea 

vestică, iar Ucraina este, evident, un stat satelit al SUA. Este evident. Nu vreau să-l luați ca și cum aș 

căuta un cuvânt puternic sau o insultă. Amândoi înţelegem ce se întâmplă. S-a oferit sprijin financiar în 

valoare de 72 miliarde dolari SUA. Germania ocupă locul al doilea, apoi vin alte țări europene. Zeci de 

miliarde de dolari SUA merg în Ucraina. Există un aflux imens de arme. În acest caz, ar trebui să spuneți 

conducerii ucrainene actuale să se oprească și să vină la o masă de negociere, să anuleze acest decret 

absurd. Nu am refuzat.

Tucker: Sigur, dar deja ai spus-o. Nu credeam că vrei să spui că este o insultă pentru că ai spus deja 

corect, s-a raportat că Ucraina a fost împiedicată să negocieze un acord de pace de către fostul Prim-

ministru britanic care acționează în numele administrației Biden. Bineînţeles că sunt un satelit. Țările 

mari controlează țările mici. Nu este nou. De aceea am întrebat despre relaţiile directe cu administraţia 

Biden, care ia aceste decizii, nu cu preşedintele Zelensky al Ucrainei.

Vladimir Putin: Ei bine, dacă administrația Zelensky din Ucraina a refuzat să negocieze, presupun că au 

făcut-o sub instrucțiunile Washingtonului. Dacă Washingtonul consideră că este o decizie greșită, lăsați-l 

să o abandoneze. Lasă-l să găsească scuza delicată, astfel încât nimeni să nu fie insultat. Lasă-l să vină cu 

o cale de ieșire. Nu noi am luat această decizie. Erau ei. Lasă-I să se întoarcă pe ea. Asta este. Cu toate 

acestea, au luat o decizie greșită. Și acum trebuie să căutăm o cale de ieșire din această situație pentru a-

și corecta greșelile. Au făcut-o, așa că lăsați-I să o corecteze singuri. Susținem acest lucru.

Tucker: Aşa că vreau doar să mă asigur că nu înţeleg greşit ce spui. Nu cred că sunt. Cred că spuneți că 

doriți o înțelegere negociată cu privire la ceea ce se întâmplă în Ucraina.

Vladimir Putin: Corect. Și am făcut-o. Am pregătit uriaşul document de la Istanbul care a fost parafat de 

şeful delegaţiei ucrainene. El îşi fixase semnătura pe unele prevederi, nu pe toate. El și-a pus semnătura 

și apoi el însuși a spus, am fost gata să-l semnăm, iar războiul ar fi fost de mult timp în urmă. Acum 18 

luni. Cu toate acestea, prim-ministrul Johnson a venit, ne-a vorbit și am ratat această șansă. Ei bine, ți-a 

fost dor de ea. Ai făcut o greşeală. Lasă-I să se întoarcă la asta. Asta este tot. De ce trebuie să ne 

deranjăm și să corectăm greșelile altcuiva? Știu că se poate spune că este greșeala noastră. Noi am fost 

cei care am intensificat situația și am decis să punem capăt războiului care a început în 2014, în Donbas. 

Aşa cum am spus deja prin intermediul armelor. Mă întorc la istoria viitoare. V-am spus deja acest lucru. 

Tocmai discutam despre asta. Să ne întoarcem în 1991, când ni s-a promis că NATO nu se va extinde până

în 2008, când uşile către NATO s-au deschis Declaraţiei Suveranităţii de Stat a Ucrainei, declararea 

Ucrainei ca stat neutru. Să ne întoarcem la faptul că bazele militare ale NATO și SUA au început să apară 

pe teritoriu, Ucraina creând amenințări pentru noi. Să ne întoarcem la lovitura de stat din Ucraina în 

2014. Este inutil, totuși, nu-I așa? Putem merge înainte și înapoi la nesfârșit, dar au încetat negocierile. 



Este o greşeală? Da. Corectați-l. Suntem pregătiți. Ce altceva mai este necesar?

Tucker: Credeţi că este prea umilitor în acest moment ca NATO să accepte controlul Rusiei asupra a ceea 

ce a fost acum doi ani pe teritoriul ucrainean?

Vladimir Putin: Le-am spus să se gândească cum să o facă cu demnitate. Există opțiuni dacă există voință.

Până în prezent, a existat o revoltă și țipând despre provocarea unei înfrângeri strategice Rusiei pe 

câmpul de luptă. Dar acum, se pare că ei ajung să realizeze că este dificil de realizat, dacă este posibil, 

deloc. În opinia mea, este imposibil prin definiție. Nu se va întâmpla niciodată. Mi se pare că acum cei 

care sunt la putere în Occident au ajuns să realizeze și acest lucru. Dacă da, dacă realizarea a intrat, ei 

trebuie să se gândească ce să facă în continuare. Suntem pregătiţi pentru acest dialog.

Tucker: Ai fi dispus să spui felicitări, NATO, ai câștigat și să păstrezi situația în care se află acum?

Vladimir Putin: Ştiţi, este un subiect pentru negocieri. Nimeni nu este dispus să conducă sau, să-l pună 

mai precis.sunt dispuși, dar nu știu cum să o facă. Știu că vor. Nu numai că o văd, dar știu că o vor, dar se 

străduiesc să înțeleagă cum să o facă. Ei au condus situaţia până în punctul în care ne aflăm. Nu noi 

suntem cei care am făcut asta. Partenerii noştri, adversarii sunt cei care au făcut acest lucru. Ei bine, 

acum lasă-I să se gândească cum să inverseze situația. Nu suntem împotriva ei. Ar fi amuzant dacă nu ar 

fi atât de trist că. Această mobilizare fără sfârşit în Ucraina, isteria, problemele interne, mai devreme sau 

mai târziu va duce la un acord. Știți, acest lucru pare probabil ciudat, având în vedere situația actuală. 

Relațiile dintre cele două popoare vor fi oricum reconstruite. Va dura mult timp, dar se vor vindeca. Vă 

voi da exemple foarte neobişnuite. Există o întâlnire de luptă pe câmpul de luptă. Iată un exemplu 

concret. Soldații ucraineni sunt încercuiți. Acesta este un exemplu din viața reală. Soldaţii noştri strigau la

ei. Nu există nicio șansă. Predaţi-vă. Ieşi afară şi vei fi viu. Dintr-o dată, soldații ucraineni țipau de acolo în

limba rusă. Perfect Rus. Spunând că rușii nu se predau. Şi toţi au pierit. Ei se identifică în continuare ca 

fiind ruși. Ceea ce se întâmplă este, într-o anumită măsură, un element al unui război civil. Toată lumea 

din Occident crede că poporul rus a fost împărțit de ostilități pentru totdeauna, iar acum ei vor fi reuniți. 

Unitatea este încă acolo. De ce autoritățile ucrainene desființează Biserica Ortodoxă Ucraineană? Pentru 

că reunește nu numai teritoriul. Ne unește sufletele. Nimeni nu va putea să despartă sufletul. Să 

terminăm aici, sau mai este ceva?


